
PONOVEN UKREP DRUŽBENEGA VARSTVA V ŽIČNICI

Ni tako, kot bi moralo biti
Zbor združenega dela naše obdnske skupšdne

je lanf septembra sprejel sklep o uvedbi začasnega
ukrepa družbenega varstva v DO Slovenijales
Žičnica in njeni DSSP. Ukrep je bil nujen, rezul-
tati dela začasnega KPO pa so kljub izgubi v
lanskem letu vidni. Opravljeno je bilo zahtevno in
odgovomo delo, ob prerazporeditvi delavcev tudi
nehvaležno delo. RezuHati so pomembni pred-
vsem po zaslugi začasnega kolegijskega podovo-
dnega organa in njegovega predsednika.

Lani je z referendumsko odločitvijo prišlo do
izločitve TOZD Zračna in procesna tehnika s
sedežem v Ribnici, v Ljubljani pa do oblikovanja
enovite delovne organizacije. S prenehanjem po-
slovanja DO Slovenijales Zičnica z dvema temelj-
nima organizacijama in delovno skupnostjo skup-
nih poslov zlasti s pravno formalnega vidika ni več
razlogov za ukrep družbenega varstva, enovita
delovna organizacija pa je vendarle delni pravni
naslednik »stare« Zičnice in v njej še vedno niso v
celoti odpravljeni vsi razlogi, zaradi katerih je bil
ukrep družbenega varstva lani uveden.

Zato je izvršni svet predlagal skupščini, da v
.enoviti delovni organizaciji Slovenijales Žičnica
do konca leta uvede ukrep družbenega varstva in
imenuje začasni kolektivni poslovodni organ. Od
štirih dosedanjih članov začasnega kolegijskega
poslovodnega organa je pripravljen nadalje sode-
lovati samo en član.

Skupščina je za mnenje zaprosila družbenega
pravobranilca samoupravljanja Ljubljane. V
mnenju je med drugim rečeno, da so v tej delovni
organizaciji razmere takšne, da ni zagotovljeno
uresničevanje pravic delavcev glede njihove ma-
terialne in socialne varnosti. Delovna organizacija
je poslovno leto zaključila z izgubo deset milijo-
nov šeststo štiri tisoč dinarjev. Sedaj se srečujejo s
problemi zagotavljanja likvidnosti, rednega pla-
čevanja obveznosti in veliko fluktuacijo kadrov.
V delovni organizaciji še niso razmere take, da bi
zagotavljale normalno delo in poslovanje. Podani
so torej zakonski razlogi za uvedbo ukrepa druž-
benega varstva, ker ni zagotovljeno uresničevanje

pravic delavcev glede materialne in socialne var-
nosti.

V pestri razpravi, ki se je razvila med delegati
skupščine, smo lahko slišali tudi argumente, ki so
pričali proti sklepom izvršnega sveta, proti ugoto-
vitvam, ki naj bi bile vzrok za ponovno uvedbo
ukrepa družbenega varstva. Pavle Weiss, vodja
temeljne delegacije za ZZD in delegat KD št. 8 je
skupščini predočil vse pozitivne strani dela in
poslovanja v času dela začasnega kolegijskega
poslovodnega organa.

Nismo imeli izgube
Tovariš VVeiss je povedal, da so v kratkem času

sanirali ključne razmere na področju poslovanja
in samoupravne organiziranosti, da so bistveno
povečali fizični obseg proizvodnje, da se je doho-
dek povečal skoraj za 300 odstotkov, da so sani-
rali stanje na področju informiranja in samo-
upravljanja, uspeli motivirati Ijudi za boijše n
kvalitetnejše deio. V času ukrepa, je povedal, so
povečali osebni dohodek za 45 odstotkov, sprejeli
več samoupravnih splošnih aktov, izboljšali plani-
ranje in poslovno politiko, sprejeli dolgoročni
sanacijski in razvojni program, znatno zniiali za-
padle obveznosti... Poudaril je tudi, da izgube
desetih milijonov dinarjev ne bi bilo, predvsem po
zaslugi visoke realizacije v zadnjem kvartalu leta
1983, če ne bi ob koncu leta odpisali za 40
milijonov nepravilnosti iz preteklih let.

Pa vendarie
Zavedati se moramo, da se novi ukrep druibe-

nega varstva ne uvaja zaradi drugega kot je to
poudarjeno v mnenju družbenega pravobranilca.
Dejstvo je, da sta bila prva dva meseca kritična.
Planirani celotni prihodek ni bil dosežen, zabele-
žen je bil najnižji dohodek (ind 75) v občini v
prvih dveh mesecih. Žičnica poroča o kritični
oskrbi z domačimi in uvoženimi surovinami in o
kritičnem stanju vplačanih računov.

V mesecu marcu so bili rezultati resda uspeš-
nejši, vendar na račun prodaje zalog v vrednosti
dobro milijardo starih dinarjev - zalog reproma-

teriala. Repromaterial je torej razprodan in rezul-
tati niso posledica boljšega dela. Res je, da so
povišali osebne dohodke za 45 odstotkov, kar pa
tudi ni rezultat boljšega dela. Razporedili so za
osebne dohodke 88 odstotkov več sredstev, kot je
to dovoljeno.

Poslovanje, skratka, še zdaleč ni tako rožnato,
kot ga je skušal prikazati delegat Weiss, kar pa ne
pomeni, da smer, v kateri je doslej delo potekaJo,
ni bila pravilna.

Žičnica je sedaj na poti, da postane solidno,
perspektivno podjetje strojegradnje. Da bi to za-
res dosegla, so se delegati zbora združ enega dela
soglasno odločili za uvedbo začasnega ukrepa
družbenega varstva, s katerim naj bi rešili pred-
vsem ureditev kadrovske problematike in poslo-
vodne funkcije. S tem ukrepom se ne omejujejo
samoupravne pravice delavcev.
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